
 
 

 
  

 
 
Ministeren 
 

 
Side     1/1 

6. februar 2024 
 
Udlændinge- og  

Integrationsministeriet 
 
Indfødsret 

Slotsholmsgade 10 
1216 København K 
 

Tel. 6198 4000 
Mail uim@uim.dk 
Web www.uim.dk 

 
CVR-nr. 36977191 
 

Sagsnr. 2024 - 1291  
Akt-id 2590310  
 

 

 

 
 

 
 

Indfødsretsudvalget 
Folketinget 
Christiansborg 
1240 København K 

Indfødsretsudvalget har den 18. januar 2024 stillet følgende spørgsmål nr. 77 (Alm. 

del) efter ønske fra Mikkel Bjørn (DF) til udlændinge- og integrationsministeren, 

som hermed besvares. 

 

Spørgsmål nr. 77: 

 

Vil ministeren redegøre for, om det vil lette arbejdet for medarbejdere i Indføds-

retskontoret og om det kan nedbringe sagsbehandlingstiden, hvis kravene om ka-

renstid, opholdsperiode, tidsubegrænset opholdstilladelse, selvforsørgelse, be-

skæftigelse, danskkundskaber og bestået indfødsretsprøve fremover skal være op-

fyldt på ansøgningstidspunktet frem for ved udgangen af den måned, hvor det på-

gældende lovforslag om indfødsrets meddelelse forventes vedtaget, således at Ind-

fødsretskontoret straks kan meddele ansøgere afslag, hvis de ikke opfylder betin-

gelserne, frem for at skulle bruge ressourcer på partshøring i sager, hvor det er ind-

lysende, at kravene ikke er opfyldt? Er ministeren enig i, at ansøgere i sådanne sager 

skal betale fornyet gebyr efter afslag, således at gode pligtopfyldende ansøgere, 

der nidkært har sikret sig at betingelserne er opfyldt, ikke rammes af en lang sags-

behandlingstid på grund af dovne ansøgere, der er ligeglade med reglerne og som 

ansøger før tid for at springe ventetiden over? 

 

Svar: 

 

1. Som det fremgår af besvarelsen af 10. oktober 2023 på spørgsmål nr. 260 fra 

Folketingets Indfødsretsudvalg (2022-23 (2. samling)), vil det kræve en ændring af 

den nuværende indfødsretsaftale, hvis en ansøger fremadrettet også skal opfylde 

betingelserne ved ansøgningens indgivelse, og ikke eksempelvis opfylde betingel-

serne i perioden mellem ansøgningens indgivelse og sagens oplysning og behand-

ling. Jeg kan tilføje, at jeg ikke aktuelt har planer om at foreslå ændringer af aftalen 

i forhold til, hvornår betingelserne skal være opfyldt. 

 

2. For så vidt angår spørgsmålet om gebyr, kan jeg henvise til min besvarelse af 27. 

oktober 2023 på spørgsmål nr. 8 fra Folketingets Indfødsretsudvalg (2023-24), hvori 

der også henvises til mine tidligere besvarelser af spørgsmål 59 og 100 (Alm. del) 

fra Folketingets Indfødsretsudvalg (2022-23 (2. samling)). 

 

 

Kaare Dybvad Bek  
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Stine N. Cavalcante 
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